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Az egyéni vállalkozása 
indítása előtt az Áfornál 
hét év alatt üzemvezetővé 
avanzsált Géresi keze alatt 
ennyi ember dolgozott.

Ennyi éve, hogy saját 
tecnológiát dolgoztak ki a 
felhasználóknál meghibá-
sodott hidraulikák felújí-
tására.

Géresi Józsefet épp ennyi 
évvel ezelőtt, 1990-ben 
megválasztják a nyíregyhá-
zi ipartestület alelnökének. 

A három és fél évtized-
del ezelőtti cégalapítást 
követő második évben 
már ennyien dolgoztak a 
vállalkozásban.

Az újjászervezett IPOSZ ebben az évben alakult megyei 
szervezete, a Szabolcs-Szatmár-Bereg Megyei Ipartestüle-
tek, Kisvállalkozók Szövetsége elnökévé választja

Ennek az évnek az októberében indult 
Géresi József iparosélete.

Ebben az évben – szinte 60 éves születésnapi „ajándék-
ként” – tiszteletre méltó iparos életútjának elismeréseként 
a Magyar Köztársaság Érdemkeresztjének arany fokozatá-
val tüntették ki.

„Külföldre is tudunk dolgozni” „Hál’ Istennek, ma is stabil lábakon állunk”

„megtanultam a szakma szeretetét”

„Iposz szinten is rengeteg javaslatunk van, bajor kapcsolatokat is építettünk”

A Géresi lányok – Gab-
riella és Gréta – segítő 
családtagokból lelkiisme-
retes munkával szintén a 
cég vezetőivé avanzsáltak.

Ezt a párját ritkító jubileumi 
évet ünnepelhetik a nyír-
egyházi iparosok: az idén 
épp ennyi idős az Ipari és 
Szolgáltató Ipartestület.

Nagyon nehezen, egyedül indultam...
A Géresi Hidraulika 
egyéni cég 35. évfor-
dulóját ünnepelte a 
közelmúltban.

Nyíregyháza. A jubileum ap-
ropóján Géresi Józseffel, a 
kisvállalkozás tulajdonosával 
múltról, jelenről és a jövőről 
beszélgettünk.

Milyen volt belépni a hetvenes 
évek „maszek” világába, ame-
lyet még akkor is mint kispolgá-
ri csökevényt tartott számon a 
kommunista ideológia?
gÉreSI JÓzSeF: Elég érdekes 
volt. Én addig az ország 
egyik legnagyobb cégének 
számító Áfornál dolgoztam, 
ahol fiatal pályakezdőként 
hét év alatt üzemvezetőségig 
vittem. Keményen hajtot-
tam, megtanultam a szakma 
szeretetét és sok mindent 
műszaki vonalon. Iparos 
felmenőimet követve aztán 
mégiscsak váltottam, és ma-
gam is mertem iparos lenni. 

Mekkora ellenszélben kellett 
boldogulnia?
gÉreSI JÓzSeF: Mi, kisiparo-
sok egy olyan szolgáltatást 
végeztünk, amit a nagy cégek 
akkor sem tudtak átvállalni. 
Szerencsénkre az akkori poli-
tikai rendszerben is felfogták, 
hogy háttériparra szükség 
van. Szükségesen megtűrt 
személyek voltunk, de azért 
tudtunk dolgozni. Nagyon 
nehezen, egyedül indultam 
el, de a munkalehetőségeket 
nyakon csípve létszámban is 
gyarapodni kezdtünk. A világ 
akkoriban kezdett kinyílni, 
új műszaki fejlesztésekre lett 
igény. Aki pedig importkivál-
tó munkákat végzett, vagyis 
devizát spórolt a megren-
delőnek – mint mi is a felújító 
tevékenységünkkel – helyzeti 
előnyt élvezett. Adókedvez-
ményt is kaptunk. Ez azóta 
megszűnt, pedig ma is jobb 
lenne itthon előállítani amit 
csak lehet, s nem külföldről 
behozni mindent euróért 
vagy dollárért.

A hazai iparos világ elég felké-
szült erre?

gÉreSI JÓzSeF: Egyértelműen 
igen. Még hozzá azért, mert 
van alapanyag, jó szakember, 
vannak megfelelő gépek, jó 
tervezők és jó kereskedők. 
Persze, mint az iparosság 
sokat látott társadalmi ve-
zetője megmondom őszin-
tén, abban az időszakban 
jobb szakembereink voltak. 
Köszönhetően a sokkal jobb 
szakképzésnek, amelyet egy 
elvesztegetett negyedszáza-
dot követően most kezdünk 
visszacsempészni, egyelőre 
még inkább csak beszélve a 
duális szakképzésről. Vissza-
térve az eredeti kérdéshez: 
az iparosok és kisvállalkozók 
rugalmasak, mert szükség 
esetén mi magunknak kiké-
pezhetünk szakembereket, 
hogy képesek legyünk szinte 
bármilyen igénynek megfe-
lelni.

A 35 éves működése során 
milyen szakmai fordulatok 
történtek a Géresi Hidraulika 
életében?
gÉreSI JÓzSeF: Lényegében 
egyszerű mechanikai műsze-
részként kezdtünk. Nyíregy-
házán akartam boldogulni. 
Kezdetben háztartási- és 
kisgépekkel, olajtüzelésű 
gépekkel, kazánokkal foglal-
koztunk. Aztán átváltottunk 
üzemanyagkutak, töltőál-
lomások szerelésére, kar-
bantartására, javítására. Ez 
komoly változás volt, amire 
szakembereket képeztünk 
magunknak. Mivel én ko-
rábban benne voltam, szinte 
országos szinten tudtunk 
dolgozni. Amikor rájöttünk 
arra, hogy – mint annyi 
mindent – olyan hidraulikai 
berendezéseket is kido-
bálnak, melyek javíthatók, 
felújításukra saját technoló-
giát dolgoztunk ki. Ez nem 
volt idegen tőlem, mivel 
annak idején ezt tanultam 
itt Nyíregyházán, ahol a me-
zőgazdasági technikumban 
és a főiskolán ennek komoly 
szakmai bázisa volt. 

Azóta is ez maradt a cég 
profilja. 
gÉreSI JÓzSeF: Olyannyira, 
hogy ma már nemcsak orszá-

gos szinten, hanem külföldre 
is tudunk dolgozni. Nem 
sok olyan cég van ugyanis 
Magyarországon, amelyik a 
hidraulika és a pneumatika 
területén bármilyen munkát 
el mer vállalni. A rendszer-
váltás óta más cégeket is 
alapítottunk. Volt, amelyik 
eredményesen működött, 
mégis abbahagytuk, mert 
túlzott leterhelést jelentett. 
Aztán volt olyan is, ami nem 
úgy sikerült, ahogy szerettük 
volna. De ez a 35 éve alakult 
eredeti cégünk, a Géresi 
Hidraulika hál’ Istennek ma 
is stabil lábakon áll. Ezért 
köszönettel tartozom a mun-
katársaimnak, családomnak, 
szóval mindazoknak, akik 
mellettem állnak, és ebből a 
kis cégből boldogulnak velem 
együtt.

Végül is kikről van szó?
gÉreSI JÓzSeF: A cégnél 
mindig arra törekedtem, 
hogy az általam létreho-
zott dolgokat ne én vigyem 
tovább, ne én küszködjek 
egyedül. A dolgozóink közül 
vannak, akik 25–30 éve fia-
talon kerültek ide, és lassan 
innen mennek nyugdíjba. 
Jöttek a családom tagjai, akik 
szívesen vették, hogy annak 
idején mint segítő család-
tagok itt dolgozhatnak. Ma 
már ők is a cég vezetői. Itt is 
szükséges a szervizvezető 
s az, hogy legyenek tech-
nikusok, mérnökök, akik a 
fejlesztés szempontjait és a 
technológiát kidolgozzák. 
Legyen, aki az anyagokat 
beszerzi, forgalmazza, hogy 
a marketing- és kereskedelmi 
feladatokról ne is beszéljek. 
Alapvetően pedig ott vannak 
a spéci szakemberek, akiknek 
a folyamatos képzése is kell 
ahhoz, hogy talpon tudjunk 
maradni.

Milyennek látja a cég jövőjét? 
gÉreSI JÓzSeF: Is-is. A mi kis 
cégünknek nagyon fontos 
volt bizonyítani, ki lehet 
lábalni a gazdasági, pénzügyi 
világválságból. Bár árbevétel 
szempontjából problémás 
évek voltak, egyetlen embert 
sem kellett elküldenünk. 

Megtörténhetett volna, 
hogy mi is elbukunk, de 
szerencsénk volt, tán 
azért, mert előre menekülő 
típus vagyok.  Ami pedig a 
jövőt illeti, Iposz szinten is 
rengeteg olyan javaslatunk 
van, amit érdemes 
lenne meghallgatni. 
Természetesen mi 
is élünk a pályázat 
adta munkaerő- 
megtartási 
lehetőségek-
kel. Én ezeket 
tovább erősí-
teném, s nem 
csak a kkv-k 
számára. Azt 
ugyanis, hogy 
beruházzunk, 
s létszámot 
növeljünk, 
igen nehéz 
megoldani. A 
cégünk hely-
zete aránylag 
most is stabil, 
de az elmúlt 
fél év nem 
volt a legsi-
keresebb. 
Dolgozunk 
hát, hogy a 
jövő év elején 
elmondhassuk, 
talpon maradtunk, 
s tovább tudunk lépni.

Most is előre menekül, de 
ön szerint mi a jó irány? 
gÉreSI JÓzSeF: Továbbra is 
a műszaki fejlesztés. Ah-
hoz viszont megint pénz 
kell. Ha ezt nem tudnánk 
megvalósítani, akkor sem 
esünk kétségbe, hiszen 
megkímélt, korszerű, 
precíz gépeink vannak. 
A másik elképzelésünk, 
hogy újabb alkatrész- 
beszerzési gyakorlatot 
indítottunk, közvetle-
nül a gyártótól, nagy té-
telben, kedvezőbb áron, 
illetve költséggel a cég 
mérlegében. A beszerzési 
kapcsolatokat, általuk 
raktárbázisunkat jövőre 
tovább építjük, élve azzal 
a kedvező kamatozású 
hitellehetőséggel is, amit 
pontosan ilyen forgóesz-
köz-beszerzésre adnak. 

Helyzeti előny számunkra a 
piacon az a rugalmasság is, 
amivel egy nap alatt képesek 
vagyunk legyártani bármit. 
Előnyös lehetőségnek látszik, 
hogy a gyártói felkészült-
ségünket meghaladó hid-
raulikus alkatrészeket itt, a 

telephelyünkön forgal-
mazzák a márkacégek. 
Biztos vagyok benne, 
hogy a felsoroltakkal 
jó irányba haladunk 
tovább. Mondtam is 
az idősebb kollé-
gáknak, hogy 15 év 
múlva, az 50 éves 
jubileumi ünnep-
ségünkön mint 

nyugdíjasokra 
feltétlen számí-
tok rájuk...

GAlAMbos bélA
bela.galambos@kelet.hu

Interjú: Géresi József fémiparos vezetővel

„Köszönettel tartozom a 
munkatársaimnak, családomnak, 
szóval mindazoknak, akik 
mellettem állnak, és ebből a kis 
cégből boldogulnak velem együtt” 
 Fotó: a szerző


